
Zápis z jednání Komise dopravy Rady MČ Praha 22 
konané dne 25. 03. 2024 

 
Místo konání: Úřad městské části Praha 22, Nové náměstí 1250, Praha 22 
                          zasedací místnost 3. patro 
 
Zahájení jednání:  17:30 hod. 
Ukončení jednání: 18:50 hod. 
 
Přítomni: J. Konopásek, P. Nickmann,  D. Smutek, V. Urban, R. Penížek, P. Procházka, J. Goliáš, P. Jašek 
Omluveni: - 
Hosté: J. Hás – vedoucí OD, L. Janigová – referentka OD 
 
Je přítomna nadpoloviční většina členů komise a komise je usnášeníschopná. 

 
 

1. Zahájení jednání a schválení programu 
 
Jednání zahájil předseda komise pan Konopásek (dále jen předseda) přivítáním jednotlivých členů 
komise dopravy a hostů. 
 
Hlasování: 
 
Hosté se mohou zúčastnit zasedání komise dopravy – odsouhlaseno všemi přítomnými. 

 
2. Schválení programu komise dopravy 
 

Návrh programu: 

 
1. Přivítání členů komise dopravy a pozvaných hostů 
2. Schválení programu komise dopravy 
3. Převzetí komunikace Salačova od TSK hl. m. Prahy, a. s. do správy MČ Praha 22 
4. Předání komunikace Lnářská do správy TSK hl. m. Prahy, a. s. 
5. Úprava nejvyšší povolené rychlosti na komunikaci V Kuťatech 
6. Zobousměrnění komunikací na území Prahy 22 pro cyklisty (náměty) 
7. Sdílená kola na Praze 22 
8. Umístění nové zastávky MHD na komunikaci Bečovská naproti Lidlu 
9. Cyklostezky – průběh projektů 
10. Diskuze členů komise a hostů 
11. Různé 

 

Hlasování: 

Schválení programu Komise dopravy dle navrženého programu – odsouhlaseno všemi 

přítomnými. 

 

 

 

 

 



3. Převzetí komunikace Salačova od TSK hl. m. Prahy, a. s. do správy MČ  
     Praha 22 
 
4. Předání komunikace Lnářská do správy TSK hl. m. Prahy, a. s. 
Tyto dva body byly projednávány s ohledem na své propojení současně. 

 

p. Hás odpovídal na otázku, co obnáší převzetí komunikace Salačova od TSK do správy MČ a 

naopak, co přinese MČ převzetí od TSK komunikace Lnářské. 
- Předání Lnářské je do budoucna pro MČ výhodné 

- Je v plánu předat kompletně celou ul. Lnářská na TSK hl. m. Praha– včetně strany u RD    

               z druhé strany parčíku 

- TSK má zájem o tuto ulici, z důvodu silného provozu MHD 

- převzetí Lnářské ul. do správy TSK hl. m. Praha má pro MČ především takovou výhodu,  

              že kvůli průjezdům autobusů, je tato komunikace více namáhána, díky čemuž budou  

              nákladnější její opravy, které již nebudeme muset financovat  

- převzetí komunikace Salačova do správy MČ Prahy 22 by proběhla, až po převzetí  

              komunikace Lnářské do správy TSK hl. m. Prahy 

Hlasování 

Převzetí komunikace Salačova do správy MČ Praha 22 

Pro: všichni přítomní 

 

Hlasování 

Předání komunikace Lnářská do správy TSK hl. m. Prahy, a. s. 

Pro: všichni přítomní 

 

 

5. Úprava nejvyšší povolené rychlosti na komunikaci V Kuťatech 
 
Na Komisi dopravy v lednu 2024 padl návrh na snížení rychlosti na Komunikaci V Kuťatech ze 
stávajících 50 km/h na 40 km/h 
 
Z jednání s TSK hl. m. Prahy vyplynulo, že chtějí předložit zpracovanou studii, která objasní důvod, na 
základě kterého je požadováno snížení rychlosti na 40 km/h. 
 

- záležitost bude vyžadovat delší čas k řešení, vše se musí řešit s TSK hl. m. Praha, jelikož     

mají tuto komunikace ve své správě 

- věc je tedy stále v řešení a jedná se dál 

 

 

 

6. Zobousměrnění komunikací na území Prahy 22 pro cyklisty (náměty) 
 

Členové Komise dopravy byli informováni o zjištěných skutečnostech potřebných k 

zobousměrnění komunikací na území Prahy 22: 

 

- na MHMP to řeší a jsou připraveni dále pokračovat v jednáních, jelikož  ale na MHMP 

došlo k personálním změnám, očekává se lepší budoucí spolupráce 

- nejvíce se budou věnovat zobousměrnění ulice Semanského 



- na MHMP chtějí, aby byl jednotný koncept po celé Praze 

- na MHMP se podávali k řešení všechny komunikace na území naší městské části 

 

 

 

7. Sdílená kola na Praze 22 
 

- došlo ke zjišťování možností a podmínek, probíhají jednání s firmami nabízejícími příslušné 

služby 

- MHMP vypsal výběrové řízení a vybral 2 společnosti v Praze 1 – 10 a bude spravovat TSK. 

Vybrána byla společnost NextBike a Rekola 

- Ostatní městské části Prahy zatím nejsou do tohoto zahrnuty, v některých probíhají jednání 

též 
- v Říčanech už tato sdílená kola fungují 

- v našem plánu jsou oblasti Uhříněves, Pitkovice, Hájek, spolupracující Kolovraty – 

budou stanice, kde bude možné si kola půjčovat – prvních 15min. zdarma (za finanční účasti 

MČ Praha 22 dle nabídek provozovatelů); dalších 15 min zdarma mohou využít majitelé 

Lítaček = dalších 30 min zdarma. Dále pro držitele Multisport karet 2x 60 minut zdarma 

denně. Po vyčerpání slev se za každou započatou půlhodinu účtuje cca 30 Kč. 

- cílem je zpřístupnit sdílená kola všem a aby tyto využívalo co nejvíce obyvatel 

- jsou vytipována místa, kde budou stanice pro kola umístěny 

- nejsou potřeba speciální stojany na kola 

- kola budou vybaveny zámkem na kola ovládaném na dálku 

- v průběhu dubna, pokud vše půjde dobře, dojde ke zprovoznění pilotního režimu 

- Říčany mají 60 kol a u nás by to bylo předběžně 50 kol 

- ve zpravodaji vyjde o tomto tématu článek, kde budou občani dotazováni – proběhne 

anketa pro občany k podávání návrhů na umístění výpůjčních míst v uvedených oblastech 

- umístění př.: Nové náměstí/Přátelství 192, U Starého nádraží u budovy ČD, u 

Kormaku, Pitkovice u MŠ, Hájek – točna BUS, Lidl, Billa, Saturnova – Romance I. Atd. Finální 

seznam míst vznikne z návrhu MČ doplněný o návrhy členů KD a obyvatel MČ 

- kola mají GPS lokátor a o kola se bude starat vybraná servisní společnost 

- podmínky pro užívání jsou všude stejné, po celé Praze 

- cena projektu zatím není známá, čeká se na nabídky dodavatelů 

- diskutované případné nevýhody: bude se jezdit bez helmy, ježdění po chodníku? 

Každá z dodavatelských společností má jasně daná pravidla využívání jejich služeb, kde jsou 

rizika jasně pojmenována a řešena 

 

 

8. Umístění nové zastávky MHD na komunikaci Bečovská naproti Lidlu 
 

- požadavek od zástupců MČ Dubeč a občanů z této oblasti 

- je to v běhu, ORS má rozpracované 

- jsou nové projekty, není ještě přesně definováno místo, kde by zastávka byla umístěna. Musí 

se řešit i majetkové poměry dotčených pozemků, protože vše není ve správě MČ Prahy 22 

- další podrobnější informace budou projednávány KD na příštím zasedání 

 

 

 



9. Cyklostezky – průběh projektů 
 

- žádné velké posuny, od minulé Komise dopravy se nic významného neudálo 

- Uhříněves x Pitkovičky – existuje dohoda s projektantem, část by se udělala nová 

s označením cyklotrasy a dále by navazovala na stávají účelové komunikace 

- Uhříněves x Běchovice – bude schůzka s majiteli pozemků, na kterých to zatím stojí 

- jednání stále probíhají 

 
 
10. Diskuze členů komise a hostů 
 

Informace od p. Háse - přechody pro chodce 

 
- Vypsáno výběrové řízení a obeslány byly 3 společnosti 

- Zatím se ozvala jedna společnost  

- Obdržené studie jsou drahé a pokud je OD zadá, přijde o část svého rozpočtu. Bude se 

čekat na případné další nabídky na zhotovení studií. 

 
 
11. Různé 
 
Dotaz od pana Urbana – ohledně výstupu z jednání se starosty okolních MČ ohledně Cyklogenerelu – 

konkrétně pak jaký je další plán a co se dál bude dít 

- předseda komise informoval o průběhu akce Cyklo 22, která se konala na konci ledna 

2024, na které byla hojná účast pozvaných starostů a starostek okolních obcí a radních či 

zastupitelů přes dopravu. 

- uzavřela se na akci dohoda všech zúčastněných, že se bude jednat po částech 

s jednotlivými MČ, tato jednání budou probíhat v nejbližší době 

- první jednání již proběhlo se zástupci Dubče, na kterém vznikl příslib spolupráce na 

jednáních o potřebných pozemcích se snahou tuto cyklostezku dokončit co nejdříve. 

 

Pod Jankovem – petice 
- patří to do k. ú. Koloděje a ve správě TSK 

Průjezdové radary 
- MHMP, potažmo TSK nám je nechtějí financovat a represivní radary není policie 

ochotná zpracovávat z důvodu aktuálního přetížení jejich kapacit - informace z dopisu od Z. 

Hřiba ze začátku roku 2024. 

 

Návrh, pozvat pana Pátka z TSK na další komisi dopravy 

 

Bylo vydáno stavební povolení na cyklostezku Horní Měcholupy – Uhříněves. Je to vyvěšeno 

na úřední desce. – info p. Nickmann 

 

p. Nickmann – dotaz na opravu Černokostelecké v Říčanech, která se nás pravděpodobně 

výrazně nedotkne  



 

Info p. Hás 
- nás se dotkne Novopetrovická, kde byl návrh objízdnou trasu přes Pitkovice 

- k nám by se objízdná trasa neměla vyznačovat, ale projektanti by to měli dodat 

 
Komise dopravy ukončena v 18:50 hod. 

 


